



姓名: 张庆华
职位: 创始合伙人、律所主任
邮箱: rachel@highking.com.cn
电话: 010-81963666
传真: 010-67251388

Name: Qinghua Zhang
Position: Founding Partner, Director
Mailbox: rachel@highking.com.cn
Phone: 010-81963666
Fax: 010-67251388

专业背景

西南政法大学法学学士, 北京大学工商管理硕士。
西南政法大学硕士生导师, 香港大学管理学博士候选人,
中国注册税务师, 纽约州外国法律顾问。

管理经验

张庆华律师是北京市海勤律师事务所的创始合伙人。张庆华律师从海勤所2004年成立开始担任主任职务, 主要管理海勤所的财务委员会、业务监督委员会和培训委员会。

专业经历

1993年开始律师执业。张庆华律师曾执业于国浩律师集团(北京)事务所。她担任过北京市律师协会税务专业委员会委员、并购重组与不良资产处置专业委员会委员、北京陕西商会监事长。张庆华律师是北京市优秀律师、朝阳区优秀律师、北京市涉案企业合规第三方监督评估专家、北京市破产法学会第三届理事会常务理事、钱伯斯(Chambers and Partners)重组/破产业务领域“业界贤达”, 并在2021年和2022年被最高人民检察院评为“民事咨询优秀专家”。

执业领域及专长

张庆华律师是金融领域的知名律师, 并取得了相当大的成就。她先后担任过几十家国有商业银行、股份制商业银行、证券公司、保险公司的常年法律顾问, 她提供法律服务的领域涉及银行、证券、信托、保险、公司和金融机构并购重组、不良资产处置、融资债券发行、资产证券化等。张庆华律师先后起草、修改过数十家商业银行的标准合同文本, 并承办大量的国际、国内银团及大型融资项目、投资银行业务、风险投资项目和飞机融资租赁项目。张庆华律师在诉讼和仲裁领域的成就相当显著。她代理过最高人民法院审理的大量疑难、复杂诉讼案件, 为客户挽回损失数百亿元。她代理的案件被选编在最高人民法院的《民事审判指导与参考》。张庆华律师并担任北京市国资委、国家开发投资公司等国务院国资委直管的大型国企的法律顾问, 在企业改制、重组、并购等方面也取得了重大成绩, 同时, 作为注册税务师, 张庆华律师在并购重组业务中为客户提供相关的税务策划等法律服务。张庆华律师出版的个人专著有《财务困境企业重生---庭外非破产债务重组实务》、《债权人行动攻略---债务清收法律实务操作指南》, 领衔编著《金融领域犯罪辩护指引与风险防范》。

工作语言
中文 英文

Professional Background

Bachelor of Law (LLB), Southwest University of Political Science & Law;
Master of Business Administration (MBA), Peking University;
Master's Supervisor, Southwest University of Political Science & Law;
Candidate for Doctor of Management, Hong Kong University;
Certified Tax Agent of China;
Foreign Legal Consultant of the State of New York, USA.

Management Experience

Mrs. Zhang is the founding partner of Beijing Highking Law Firm and has been the director since its establishment in 2004. She is in charge of the Finance Committee, Business Supervision Committee and Training Committee.

Professional Experience

Mrs. Zhang has practiced law in China since 1993, formerly practicing at Grandall Law Firm. She has served as a member of the Taxation Committee of the Beijing Lawyers Association, a member of the M&A and Restructuring and the Non-performing Assets Disposal Committee, and Chief Supervisor of The Shaanxi Chamber of Commerce in Beijing. Mrs. Zhang is an Outstanding Lawyer in Beijing, an Outstanding Lawyer in Chaoyang District, an expert in third-party supervision and assessment of compliance of enterprises involved in cases in Beijing, and Executive Director of the Third Council of Beijing Bankruptcy Law Society. She was honored with "Eminent Practitioners" in the field of restructuring/bankruptcy practice of Chambers and Partners. She was also honored "Excellent Expert in Civil Consultation" by the Supreme People's Procuratorate of the PRC in 2021 and 2022.

Practice Areas

Mrs. Zhang is a well-known lawyer in the financial field where she has achieved considerable success. She has served as the permanent legal advisor of dozens of state-owned commercial banks, joint-stock commercial banks, securities companies and insurance companies, and she has provided legal services in the fields of banking, securities, trust, insurance, M&A and restructuring of companies and financial institutions, disposal of non-performing assets, financing bond issuance, and asset securitization. Mrs. Zhang has drafted and revised the standard contract texts of dozens of commercial banks, and she has undertaken a large number of international and domestic syndicated and large-scale financing projects, investment banking business, venture capital projects and aircraft finance leasing projects. She has gained significant achievements in the field of litigation and arbitration. She has also represented a large number of difficult and complex litigation cases heard by the Supreme People's Court of the PRC, and has recovered tens of billions for her clients. The cases she represented have been selected for inclusion in the Civil Trial Guidance and Reference of the Supreme People's Court of the PRC. Mrs. Zhang has also served as the legal advisor of the State-owned Assets Supervision and Administration Commission (SASAC) of People's Government of Beijing Municipality, State Development and Investment Corp. and other large-scale state-owned enterprises under the direct control of SASAC of the State Council, and has gained significant achievements in corporate restructuring, reorganization and M&A, etc. At the same time, as a registered tax attorney, Mrs. Zhang provides relevant legal services such as tax planning in M&A and restructuring. The personal monographs published by Mrs. Zhang Qinghua include Revival of Companies with Financial Crisis: Out-of-Court Debt Restructuring, Creditors' Action Strategy: Operational Guide to Debt Collection Legal Practice, and she is the leading editor of Defense Guide and Risk Prevention in Financial Crime Context.

Language Skills

Mandarin and English